
 
 
 
   P R O T O K O Ł  Nr XLI/09 
 
 
  z przebiegu XLI Sesji Rady Miasta i Gminy  
  z dnia 30 grudnia 2009 roku  
 
 
    Obrady rozpoczęto o godz. 11-tej . 

W Sesji udział wzięło 15 radnych / lista obecności stanowi zał. 
nr 1 do protokołu / 
W obradach uczestniczyli równieŜ: 
1.Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
2.Z-ca Burmistrza Miasta i Gminu Liliana Lenarczyk śurczak 
3.Skarbik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak  
4.Kierownik Referatu Gospodarczego Maria Marchlewska  
5.Kierownik Referatu Obywatelskiego Mirela Godawa  
6.Radny Powiaty Śremskiego Jan Chojnacki  
7.Kierownicy jednostek organizacyjnych  
8.sołtysi  
9.przedstawiciele mediów. 
Zaproszenie na Sesje stanowi zał. nr 2 do protokołu  
 

Ad.1 Otwarcie XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył obrady XLI Sesji  
Powitał  obecnych radnych, Burmistrza Miasta i Gminy oraz przybyłych gości 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 15 radnych – 
jest to pełen skład Rady wobec czego Rada władna jest do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad  Sesji 
z zapytaniem czy ktoś z radnych wnosi o zmianę porządku obrad Sesji . 
 
Radni do proponowanego porządku obrad nie wnieśli Ŝadnych poprawek  
Natomiast głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Henryk 
Litka  ,który poprosił o zniesienie z proponowanego porządku obrad Sesji 
podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Funduszu  Ochrony Środowiska .Od 
stycznia 2010 zmieniają się przepisy w tej sprawie i wobec  tego w tej chwili 
nie moŜemy  podejmować uchwał na podstawie dotychczasowych przepisów  
jeŜeli będzie taka moŜliwość to podejmiemy taką uchwałę w roku 2010 . 
Radni jednogłośnie zatwierdzili proponowane zmiany w porządku obrad Sesji. 
/ porządek obrad został zatwierdzony 15 głosami /. 
 
 
 
 
 



 Ad.2 Przyjęcie protokołu z obrad XL Sesji Rady Miasta i Gminy 
Dolsk  

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos  
stwierdził, Ŝe protokół taki został sporządzony  w terminie i był wyłoŜony do 
wglądu w Biurze Rady . 

Do dnia dzisiejszego radni do sporządzonego protokołu nie wnieśli 
Ŝadnych zastrzeŜeń  i poprawek .  

Protokół został  zatwierdzony bez zastrzeŜeń  15 głosami . 
 
Ad.3 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej . 

 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka odczytał informację z działalności 
międzysesyjnej – informacja stanowi zał.. nr 3 do protokołu  
Radni do przedłoŜonego sprawozdania nie wnieśli Ŝadnych zapytań .  
 
  Ad.4 Podjęcie uchwał : 
 
  a/ zmiany budŜetu miasta i gminy na 2009 rok  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i 
Gminy ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe zarówno plan dochodów i plan 
wydatków  zwiększa się o kwotę 4.430,-zł  i w zasadzie są to drobne zmiany 
budŜetowe . 
Radni otrzymali projekt uchwały do wglądu  i mieli moŜliwość zapoznania się 
z tym projektem  
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań i 
zastrzeŜeń . 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały pod głosowanie . 
Uchwała nr XLI/260/09 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 
zał. nr 4 do protokołu . 
 
  b/budŜetu miasta i gminy na rok 2010  
 

Glos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk H enryk 
Litka ,który omówił podstawowe załoŜenia do budŜetu na rok 2010  
Szczegółowo zostały omówione wszystkie podstawowe dochody ,które 
składają się na nasz budŜet oraz wydatki  ze szczególnym uwzględnieniem 
wydatków inwestycyjnych ,wydatków  związanych z wieloletnim programem 
inwestycyjnym  oraz wydatków  na programy i projekty realizowane  ze 
środków  z budŜetu Unii Europejskiej  
Opracowując budŜet miasta i gminy na 2010 przyjęto wzrost stawek podatków 
i opłat lokalnych o 3,5 % w stosunku do stawek z roku 2009 nie przekraczając  
górnych stawek określonych przez Ministerstwo Finansów  
Dochody ogółem  to kwota  13.552.083,-zł  
Dotacje celowe na zadania własne                            90.410,- 
Dotacje celowe  na zadania zlecone                      1.944,636,- 
Subwencje                                                              5.608.813,- 



W planie finansowym na 2010 rok wydatki przeznacza się na realizację zadań 
własnych gminy wymienionych w ustawie z 1990 roku i na realizację zadań 
zleconych z zakresu administracji rządowej . 
Gmina realizuje zadania własne i zlecone przy pomocy jednostek budŜetowych 
,zakładu budŜetowego i instytucji kultury w celu zaspokojenia potrzeb 
zbiorowych wspólnoty samorządowej . 
Na wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych  zaplanowano kwotę  
3.154.470,-zł co stanowi 19,54 % do ogółu planowanych wydatków . 
Z większych wydatków tych zadań inwestycyjnych  
-przebudowa i remont świetlic wiejskich w miejscowościach Międzychód, 
Rusocin i Wieszczyczyn                                               750.000- 
- modernizacja  dachu Szkoły Podstawowej w Masłowie ,- poprawa 
infrastruktury turystycznej w Dolsku                           500.000,- 
-przebudowa rynku                                                       200.000,- 
Budowa dróg dojazdowych do pól                              400.000,- 
- budowa drogi gminnej w Dolsku ul .Brzozowa         669.508,- 
- dofinansowanie budowy drogi powiatowej Drzonek Wieszczyczyn 
                                                                            144.962,- 
- budowa  ciągu pieszego na osiedlu Jaskółki                 68.000,- 
- zakup samochodu do wywozu nieczystości płynnych   35.000,- 
 

Następnie Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  przedstawił  
wydatki i dochody poszczególnymi działami  przy czym zaznaczył ,Ŝe 
największa część budŜetu przeznaczona jest na oświatę w naszej gminie i 
obejmuje gimnazjum szkoły podstawowe ,przedszkola i dowóz dzieci  
Gmina realizuje zadania własne i zlecone przy pomocy jednostek budŜetowych 
,jednego zakładu budŜetowego, instytucji kultury oraz przy pomocy jednostek 
pomocniczych / 19 sołectw i 1 samorządu miejskiego. 
Wydatki funduszów sołeckich zaplanowano na kwotę 207.026,-zł 
W tym roku te fundusze znacznie wzrastają i kaŜdy samorząd wiejski musi 
bardzo prawidłowo wydatkować przyznane środki . 
Równocześnie Burmistrz  stwierdził ,Ŝe załoŜenia doi budŜetu  zostały bardzo 
szczegółowo  omówione na wszystkich komisja Rady  oraz na wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji . 
Komisje  w zasadzie nie zmieniły projektu budŜetu i zaakceptowały te 
załoŜenia  
Następnie głos zabrała Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i Gminy 
,która odczytała  opinie RIO o projekcie budŜetu miasta i gminy na 2010 rok  
opinię  pozytywna . 
Radny Kazimierz Pepliński – widzimy, Ŝe na dzisiejsze czasy mamy budŜet 
bardzo ambitny  z tym, Ŝe cześć zadań jest rozłoŜona na kilka lat . 
Wiemy, Ŝe wykonanie tych zadań będzie uzaleŜnione  od pozyskania środków 
unijnych  . 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – tak uwaga Pan radnego jest 
bardzo słuszna ,jednak nasze plany teŜ  są dość odległe i będziemy się starać o 
pozyskanie środków na ich wykonanie . 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały pod głosowanie  
Uchwała nr  XLI/261/09 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi  
zał. nr 5 do protokołu . 



Głos zabrał  Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  ,który podziękował 
radnym za podjęcie uchwały zatwierdzającej budŜet miasta i gminy na 2010 
rok .. 
  
 
  c/zatwierdzenia  taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dolsk  
 

Projekt uchwały przedstawił Pan Andrzej Ratajczak Dyrektor 
Zakładu Gospodarki Komunalnej ,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe 
został złoŜony 
Do Burmistrza wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego  odprowadzania ścieków wraz z zestawieniem 
poniesionych kosztów i przychodów za 2009 rok i planowanych przychodów  i 
kosztów w 2010 roku . 
Z przedstawionej kalkulacji wynika, Ŝe cena zaopatrzenia w wodę winna 
wynosić 2,57 zł /m3 . 
Do świadczonych usług zaopatrzenia w wodę zostanie  równieŜ doliczona 
opłata abonamentowa uzaleŜniona od wielkości zapotrzebowania na wodę 
złoŜonego przez odbiorcę . 
Wysokość opłaty abonamentowej nie ulegnie zmianie  w stosunku do roku 
ubiegłego . 
Opłata za odprowadzanie ścieków komunalnych według kosztów winna 
wynosić 8,40,-zł / m3  
Uzyskana dotacja a budŜetu gminy pozwala ustalić cenę 4,20,-zł /m3  bez 
względu na grupę odbiorców . 
Do proponowanych cen i opłat w wartości netto zostanie doliczony 
obowiązujący podatek VAT od towarów i  usług w wysokości 7 % . 
 
Wszystkie te  uzasadnienia zostały przekazane na radnym na wspólnej Komisji 
Rady . 
Komisje zaakceptowały te propozycje . 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
pod glosowanie projekt uchwały .. 
Uchwała nr XLI/262/09 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi 
zał. nr 6 do protokołu . 
 

d/zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Dolsk na lata 2008-
2012.. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska Kierownik  
Referatu Gospodarczego ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe w poprzednio 
podjętej w tej sprawie uchwale w roku 2007 nie ujęte wszystkich  lokali 
mieszkalnych . 

RównieŜ został ujęty lokal przy ul...Kościańskiej 1A ,gdzie nie ma 
moŜliwości podziału tego budynku wraz z działką i przeznaczenia go do 
sprzedaŜy . 

Stąd teŜ zaistniała konieczność dokonania zmiany w uchwale  
. 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
poddał projekt uchwały pod głosowanie . 

Uchwała nr XLI/263/09 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 
 Zał. nr 7 do protokołu . 
 
 

e/zmieniająca uchwałę w sprawie nieodpłatnego nabycia od 
Agencji Nieruchomości  Rolnych  Skarbu Państwa  nieruchomości 
połoŜonej w BłaŜejewie  

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska ,która 

w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe w dniu 28 maja 2008 roku  została juŜ w tej 
sprawie podjęta uchwała Rady  w sprawie nieodpłatnego nabycia części działki 
nr 163 w BłaŜejewie  

W wyniku dokonanego podziału tej działki została wydzielona 
działka nr 163/1 o powierzchni  1.10 ha z przeznaczeniem pod boisko sportowe 
. 

Projekt podziału tej działki  został zaakceptowany prze ANR 
Skarbu Państwa w Poznaniu . 

Stąd tez zaistniała konieczność dokonania zmiany w uchwale 
dotyczącej nieodpłatnego nabycia nieruchomości w zakresie numeru i 
powierzchni działki . 

Radny Marek Zyffert  – czy to będzie bez budynków . 
 
  Pani Maria Marchlewska – tak to będzie tylko działka bez budynków . 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Uchwała nr XLI/264/09   została zatwierdzona 15 glosami i stanowi  
zał. nr 8 do protokołu . 
 

f/wydatków budŜetu miasta i gminy Dolsk ,które nie 
wygasają z upływem roku budŜetowego 2009 . 

 
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak ,która w 
uzasadnieniu powiedziała, Ŝe wykaz wydatków niewygasających został 
sporządzony w wyniku obiektywnych czynników zewnętrznych które 
zdecydowały o braku moŜliwości zakończenia tego zadania i ich sfinansowania 
w planowanym terminie 2009 roku . 

Zadanie inwestycyjne w zakresie budowy drogi gminnej Śremskie 
Przedmieście spotkało się z kilkoma nieprzewidzialnymi okolicznościami  
które znacznie wydłuŜyły przebieg drogi. 

Niekorzystne warunki atmosferyczne w końcu roku nie pozwoliły  na 
połoŜenie  wierzchniej warstwy asfaltu . 

Zadanie to zostanie zakończone na wiosnę 2010 roku .. 
Wartość tego zadania do zapłacenia i wykonania w roku 2010 to kwota 

274.953,-zł . 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 

poddał pod głosowanie projekt uchwały  



Uchwała nr XLI/265/09 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi 
zał. nr 9 do protokołu . 

 
g/nieodpłatnego przekazania majątku . 

 
Projekt  uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska ,która w 

uzasadnieniu do podjęcia tej uchwały powiedziała ,Ŝe w związku z przebudowa 
ciągu ul. Szkolnej i Śremskie Przedmieście w Dolsku  w lipcu br. Urząd 
wystąpił do ENEA OpERATOR Sp. Z o.o z wnioskiem o usunięcie kolizji  
linii napowietrznej nn-0,4 kv z przebudowa nawierzchni w/w dróg. 

 PoniewaŜ  przedmiotowe zadanie nie zostało ujęte do realizacji przez 
 Przedsiębiorstwo energetyczne .a przeprowadzenie powyŜszych prac 
było konieczne z uwagi na realizację inwestycji związanej z przebudowa dróg  
Wkład finansowy gminy był nieodzowny w realizacji zadania . 
W związku z powyŜszym podjęcie uchwały w brzmieniu zaproponowanym jest 
w pełni uzasadnione .- wartość tej linii to kwota 10.510,24,-zł brutto . 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli 
Ŝadnych zapytań. 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie . 
Uchwała nr XLI/266/09 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 
zał. l0 do protokołu . 
 
  h/ uchylająca uchwałę o udzielenie pomocy finansowej 
Gminie Borek Wlkp z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn. 
”Przebudowa drogi w Studziannie  
. 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i 
,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe zadanie pn” Przebudowa drogi w 
Studziannie „ nie będzie realizowana przez gminę Borek Wlkp w roku 
2009,celowe jest uchylenie przedmiotowej uchwały . 
Gmina Borek Wielkopolski przełoŜyła realizację tego zadania na 2010 rok 
,dlatego teŜ  zadanie to zostało zaplanowane w budŜecie na 2010 rok . 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań   
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  poddał 
projekt uchwały pod głosowanie . 
Uchwała nr XLII/267/09 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 
zał. nr 11 do protokołu  
 

i/przyj ęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej a 2010 rok . 
 

Projekt uchwały wraz z planem pracy przedstawił Przewodniczący Komisji  
Stanisław Porzucek . 
Uchwała  nr XLI/268/09została zatwierdzona 15 glosami i stanowi  
zał. nr 12 do protokołu.  
 

j/przyj ęcia planu pracy Komisji Inwestycji  Spraw 
Gospodarczych na 2010 rok . 

 



Projekt uchwały wraz z planem pracy Komisji przedstawił Przewodniczący 
Komisji Roman Drews . 
Uchwała nr XLI/269/09 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi 
zał. nr 13 do protokołu.  
 

k/przyj ęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
na 2010 rok .  
 

  Projekt uchwały wraz z planem pracy na rok 2010 przedstawił 
Przewodniczący Komisji Jacek Woroch . 
Uchwała nr XLI/270/09 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi 
zał. .nr 14 do protokołu . 
 
  l/przyj ęcia planu pracy Komisji Ochrony Środowiska na 
2010 rok   
Projekt uchwały wraz z planem pracy Komisji na 2010 rok przedstawiła 
Przewodnicząca Komisji Renata Jankowiak . 
Uchwała nr XLI/271/09 została zatwierdzona 16 głosami i stanowi 
zał. nr 15 do protokołu .  
 
AD.5 Interpelacje i wnioski radnych  
 
 Radny Roman Drews – duŜo się słyszy i czyta o przebudowie drogi 
wojewódzkiej i kaŜdy co innego mówi. 
Czy wobec tego ma Burmistrz jakieś informacje czy będzie ona robiona czy 
nie  
 Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – w tej chwili wiem tyle ,ze 
ma być ogłoszony przetarg ,będę miał więcej informacji na ten temat po 
spotkaniu z Marszałkiem w dniu 6 stycznia w Dolsku . 
Radna Renata Jankowiak – czy przy przebudowie tej drogi jest mowa o 
wymianie rur azbestowych w Małachowie i Księginkach ,bo jeŜeli nie to 
musimy to wyjaśnić  przecieŜ kiedyś będzie trzeba to zrobić i co wtedy z tą 
drogą. 

Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – w projekcie wymiana rur 
azbestowych jest ujęta  . 

Radny  Kazimierz Pepliński – jak daleko są zaawansowane prace z 
budową kanalizacji w Wieszczyczynie . 
Burmistrz MiG Henryk Litka   - wystąpieniu  na początku Sesji juz o tym 
wspominałem ,jednak  jeszcze raz podejmę ten temat. 
5 stycznia  mam spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim gdzie podpisze 
umowę na otrzymanie funduszy unijnych i zadanie  zostanie rozpoczęte . 
. 
Radny Powiatu Śremskiego Jan Chojnacki  
Zabierając głos  podziękował za dotychczasowa współpracę  za sprawy które 
tu były przez niego poruszane a którymi radni zajęli się w sposób szczególny . 
Następnie z okazji nadchodzącego roku m2010 złoŜył  wszystkim Ŝyczenia 
noworoczne aŜeby nadchodzące  wybory w roku 2010 wyłoniły  ludzi 
wartościowych i zaangaŜowanych w Ŝycie  społeczne . 
Dla wszystkich radnych realizacji planów  na które potrzeba duŜo funduszy i 
szczęścia w ich pozyskiwaniu . 



 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – z uwagi na to ,ze jest to prawie 
ostatni dzień w tym roku równieŜ złoŜył wszystkim obecnym na sali Ŝyczenia  
noworoczne ,zdrowia i wytrwałości  w dąŜeniu do celu . 
 

Ad.7 Zakończenie obrad  
 

Głos na zakończenie Sesji zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski  który złoŜył  wszystkim Ŝyczenia  noworoczne ,podziękował za 
pracę w  Radzie i stwierdził ,Ŝe porządek obrad został wyczerpany w związku 
za tym zakończył obrady XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk . 

 
 
  Protokolant     Przewodniczący Rady  
 
  Stefania Gagat    Zbigniew Kierzkowski 
 
 
 


